
3 س�ام برش�ما مخ�اطبان هميش�گي »جوان«. دلگويه هاي شما 
عزيزان را از طريق ش�م�اره 88498440 شنوا و پ�ذيرا هستيم. 
اين ستون را مس�ئولان و مديران با حساس�يت ويژه مي خوانند.

  سيستم ارجاع بيماران را ساماندهي كنيد 
رضايي زاده – تهران: متأسفانه در كشور ما به دليل شبكه اي نبودن 
سامانه درمان، بيماري بس��ياري افراد به درستي درمان نمي شود. گاه 
براي درمان بايد به چند مركز درماني مراجعه كنند. آيا سيستم ارجاع 
و پزشك خانواده قرار است اجرايي ش��ود تا بيماران بيشتر سرگردان 

نشوند؟!

  پرداخت سود به سپرده ها يكسان نيست!
احمدحسيني – تهران: چرا برخي بانك ها و مؤسسات درصد سود 
بيشتري به سپرده سرمايه گذاران مي  دهند. آيا قوانين براي مراكز پولي 

و بانك فرقي مي كند؟

  استفاده بهينه از آب خام جاري جوي  هاي  پايتخت 
اصاني – تهران: به منظور استفاده صحيح از منابع آبي به شهرداري 
و س��ازمان آب و فاضلاب پيش��نهاد مي كنم تا از آب  هاي  خام جاري 
چاه ها و سرگردان در جوي ها كه قابليت استفاده براي فضاهاي سبز و 
شست وشوي معابر را دارد، استفاده بهينه صورت گيرد تا در مصرف آب 

تصفيه شده صرفه جويي شود. 
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88498445سرويس اجتماعي

لشكركشي زنانه به سرزمين شيطان!
مفاد كنوانسيون رفع تبعيض از زنان با شرع و قانون كشور ما مغايرت دارد

ب�ه  س�امت،  تحقيق�ات  مل�ي  مؤسس�ه  رئي�س 
تح�ول  ط�رح  اج�راي  نظرس�نجي  دو  نتاي�ج  تش�ريح 
پرداخ�ت.  امس�ال  پايي�ز  و  تابس�تان  در  س�امت 
دكتر س��يدرضا مجدزاده در نشس��ت خبري هماي��ش ملي »نقد 
عملكرد دولت يازدهم در حوزه س��لامت« گف��ت: ديده باني طرح 

تحول سلامت از ۱۸ خرداد ۹۳ به اين مؤسسه واگذار شد. 
وي با اعلام اينكه در تابس��تان ۹۳ با جمعيت نمون��ه هزار و 5۳0 
نفري به نتايج طرح تحول س��لامت پرداختيم، افزود: در پاييز ۹۳، 
از ۲00 بيمار ترخيص شده از بيمارستان هاي دولتي و دانشگاهي، 
نظرسنجي كرديم كه نتايج آن با تابستان ۹۳ مورد مقايسه و ارزيابي 

قرار گرفت. 
مجدزاده افزود: نتايج نظرس��نجي تابستان نش��ان مي داد كه ۶0 
درصد افرادي كه در بيمارستان هاي دولتي بستري شده بودند، از 
خدمات مديريت شكايات رضايت نداشتند. همچنين ۱۴ درصد نيز 
از خدمات ترخيص ناراضي بودند. ضمن اينكه، ميزان نارضايتي از 

محيط فيزيكي بيمارستان ۱۱ درصد بود. 
وي با اشاره به ارزيابي 5۲۸ بيمارستان كشور كه طرح تحول سلامت 
در آنها اجرا مي شود، گفت: نتايج ارزيابي در پاييز ۹۳ نشان مي داد 
كه ۲۲ درصد افراد بستري از تس��هيلات و امكانات همراه ناراضي 
بودند. ۱۲ درصد نيز از فرآيند پذيرش رضايت نداشتند و ۸ درصد 

نيز از عملكرد تيم درمان در بيمارستان ها راضي نبودند. 
رئيس مؤسسه ملي تحقيقات س��لامت، در ادامه به موضوع تأمين 
دارو و تجهيزات پزش��كي بع��د از اجراي طرح تحول س��لامت در 
بيمارستان هاي دولتي و دانشگاهي اشاره كرد و افزود: ۹/۸ درصد 
از جامعه آماري در نظرس��نجي تابس��تان عنوان داشتند كه براي 
تهيه دارو به بيرون از بيمارستان ارجاع داده شده اند كه اين آمار در 
پاييز به ۴/۱ درصد كاهش يافته بود. البته در نظرس��نجي تابستان 
جامعه آماري 5۱۶ نفر بودند كه اين جامعه آماري در پاييز به ۲00 

نفر رسيده بود. 
مجدزاده همچنين به موضوع ماندگاري پزش��كان در مناطق 

محروم كشور اش��اره كرد و گفت: نتايج نظرس��نجي تابستان 
به اين صورت بود كه ۲۳ درصد پزش��كان عنوان كرده بودند به 
هيچ وجه در اين مناطق نمي مانند كه اين آمار در پاييز به ۲۳/۸ 
درصد رسيده بود. البته با اين تفاوت كه جامعه آماري تابستان 

۲00 نفر و پاييز ۱00 نفر بودند. 
رئيس مؤسسه ملي تحقيقات س��لامت به موضوع درآمد پزشكان 
و پرس��تاران بعد از اجراي طرح تحول سلامت اش��اره كرد و افزود: 
اين نظرسنجي كه مربوط به پاييز بوده است، نشان مي دهد ميزان 
رضايت پزشكان وزارت بهداشت از درآمد 5۳ درصد، ساير پزشكان 

5۱ و پرستاران وزارت بهداشت ۹ درصد بوده است. 
مجدزاده در پايان به تورم در حوزه بهداش��ت و درمان اشاره كرد و 
افزود: بر اساس آنچه كه ما بررسي كرده ايم، در تابستان ۹۳ نسبت 
به فصل مشابه در سال ۹۲، در شهرها و روستاهاي كشور، ميانگين 
پرداختي از جيب مردم بابت هزينه هاي سلامت، ۲5 درصد كاهش 

پيدا كرده است. 

كمتر از يك هفته به برگ�زاري پنجاه و نهمين 
اج�اس كميس�يون مق�ام زن پك�ن +20در 
نيويورك باقي مانده است؛ اجاس�ي كه قرار 
اس�ت هيئتي 180 نف�ره از كش�ورمان نيز در 
آن ش�ركت كنند و گزارش�ي از وضعيت زنان 
در جمهوري اس�امي اي�ران ارائه ش�ود. اين 
در حالي اس�ت كه به باور كارشناس�ان، مفاد 
كنوانس�يون رفع تبعي�ض از زنان با ش�رع و 
قانون كش�ور م�ا مغايرت دارد و دس�تاوردي 
از آن انتظ�ار نم�ي رود، ضم�ن آنك�ه معلوم 
نيس�ت اين هيئت كه بيش از 100 نف�ر از آنها 
نمايندگان س�ازمان هاي مردم نهاد هس�تند، 
بر چه اساسي انتخاب ش�ده اند و پشت پرده 
اين انتخاب چ�ه اهدافي را دنب�ال مي كنند. 
مولاوردي با اين تعداد هم��راه زن چه پيامي به 
امريكا مي برد، آن هم درست چند هفته مانده به 
پايان مذاكرات نفسگير ما در مسئله هسته اي و باز 
آن هم وقتي رهبر انقلاب همواره در موضوع زن 
جمهوري اسلامي ايران را طلبكار امريكا و غرب 

مي داند و نه بدهكار و پاسخگوي آنان. 
مدت زمان زيادي از سفر معاون زنان رئيس جمهور 
به واتيكان به منظور تعامل درباره موضوع زنان و 
خانواده نمي گذرد؛ سفري كه صرف نظر از انتقادات 
وارده، با توجه به نگاه و داشته هاي ديني و ملي ما 
در ارتباط با موضوع زن و خان��واده و تفاوت اين 
نگاه با نگاه واتيكان، دستاورد محسوسي نداشت. 
پيش��تر از اين نيز ش��اهد حركت چراغ خاموش 
و بدون هماهنگي مركز زنان و خانواده رياس��ت 
جمه��وري در انعق��اد تفاهمنامه اي ب��ا صندوق 
جمعيت سازمان ملل و مغايرت بخش هايي از آن 
با اصول 77، ۸۲ و ۱۲5 قانون اساس��ي بوديم كه 
موجب موضع گيري و انتقاد نمايندگان مردم در 
خانه ملت شد. حالا اما حضور هيئتي ۱۸0 نفره 
در اجلاس پك��ن +۲0 كه قرار اس��ت از ۹ تا ۲0 
مارس در نيويورك برگزار شود موجب شده است 

حساسيت هايي در اين باره شكل بگيرد. 
    سفر گروه 180 نفره به نيويورك

 از س��ال ۱۹۹5، كميس��يون مقام زن، اهدافي 
مانند دس��تيابي به برابري جنس��يتي، توسعه و 
صلح را به عنوان دس��تور كار خ��ود اعلام كرده 
است. طي ۲0 سال گذشته، كميسيون مقام زن 
بر اولويت هاي من��درج در اعلاميه و برنامه عمل 
پكن تمركز كرده اس��ت. در بيس��تمين سالگرد 
كنفرانس پكن، در سال ۲0۱5 قرار است ارزيابي 
جامعي از اقدامات ملي توس��ط دولت هاي عضو 
صورت گي��رد و نيز چالش هاي مط��رح، ارزيابي 
عملكرد كميس��يون هاي منطقه اي ملل متحد 
و ارزياب��ي جهاني اقدامات كميس��يون مقام زن 

در پنجاه و نهمين اجلاس كميس��يون مقام زن 
در مارس ۲0۱5 به عمل آيد. حالا ش��هيندخت 
مولاوردي معاون زنان و خانواده رئيس جمهور و 
دو تن از نمايندگان زن مجلس و ۱۱ نفر ديگر از 
دولت به زودي رهس��پار اين كميسيون خواهند 
ش��د اما اين گروه ۱۴ نفره را بيش از ۱00 نفر از 
نمايندگان س��ازمان ها ي  مردم  نهاد كش��ورمان 
همراهي مي كنند. اين در حالي اس��ت كه به باور 
زهره طبيب زاده ن��وري، عضو فراكس��يون زنان 
مجلس شوراي اسلامي شركت بالغ بر ۱۸0 عضو 
س��ازمان هاي مردم نهاد بدون مش��خص شدن 
اهداف و عملك��رد در اجلاس پك��ن + ۲0 جاي 
بسي تأمل دارد و حتي حضور ۱۱ مسئول دولتي 

هم زياد است. 
   انتخاب عامدانه يا ناشيانه!؟

در حالي ك��ه رهب��ر معظم انقلاب باره��ا تأكيد 
كرده اند كه »ما در موضوع زن و خانواده از غرب 
طلبكاريم« و نيز در حالي كه چند هفته به پايان 
مذاكرات هسته اي بيشتر نمانده است، تصميم به 
حضور اين تعداد زن كه برخي از آنها چهره هاي 
شناخته شده با عقايد فمينيستي هستند و برخي 
نيز كاملا ناش��ناخته و مبهم و شمارشان هم  كم 
از يك لشكر نيست، خود حامل پيام هايي منفي 
اس��ت كه بايد ديد آيا اين كار ناشيانه انجام شده 

است يا عامدانه؟!
 مسئول خواهران سازمان بسيج دانشجويي هم 
با اشاره به صبغه و س��ابقه فمينيستي بسياري از 
نمايندگان س��ازمان هاي مردم نهادي كه در اين 
سفر حضور خواهند داشت، مي گويد: فمينيست ها 
خودشان هم مي دانند كه در حوزه مسائل زنان و 
خانواده موف��ق نبوده اند، چراكه اگ��ر موفقيتي 
داش��تند، تا اين حد ايده هاي تجديدشده مانند 
»پست فمينيسم« و امثال آن را توليد نمي كردند. 
حالا س��ؤال اين اس��ت كه اين افراد در اين سفر 
قرار است دقيقاً روي چه مس��ائلي بحث كنند!؟ 
چه بس��ا طرح برخي از ايده ها و مس��ائل آنان در 
اين قبيل نشس��ت ها، در آينده براي زنان جامعه 
ما فش��ار ها و مش��كلاتي را پديد بياورد. فرشته 
روح افزا تأكيد مي كند: مش��كل ما اين اس��ت كه 
نگاه هاي فمينيس��تي و غربي نجاتگر زن ايراني 
نيست، چراكه اگر اينگونه بود، زن غربي امروز در 
اين وضعيت قرار نداش��ت. اگر تا چند سال پيش 
مواد مخدر حرف اول را در تجارت جهان مي زد، 
چرا الان تج��ارت جهاني به س��مت پورنوگرافي 
رفته اس��ت!؟ به باور وي اين كنوانسيون نه تنها 
ابقا كننده حقوق زنان نيست، بلكه از بين برنده آن 
نيز هست. از جمله نكاتي كه در رابطه با اين سفر 
وجود دارد، اين است كه برخي شركت كنندگان 

در اين نشس��ت در رابطه با آسيب هاي اجتماعي 
حوزه زنان و خانواده از جمله ايدز، به ش��دت به 
موضوع آموزش غربي مسائل جنسي به ويژه در 

سنين دبستان تأكيد دارند.
    اجاسي بدون كارايي بين المللي 

طبيب زاده درباره دلايل انتق��ادش از تعداد زياد 
ش��ركت كنندگان در اين اجلاس مي گويد: اين 
اجلاس در سطح بين المللي كارايي ندارد چراكه 
ما به كنوانس��يون رفع تبعيض از زنان نپيوستيم 
و اين اجلاس هر س��اله مربوط به تعهد كشور ها 
نسبت به اين كنوانس��يون است، بنابراين حضور 
مسئولان دولتي و حتي سازمان هاي مردم نهاد با 
چنين اشل و تعدادي در اين اجلاس معنا ندارد. 

وي با اش��اره ب��ه اينكه مف��اد كنوانس��يون رفع 
تبعيض از زنان با ش��رع و قانون كشور ما مغايرت 
دارد، گفت: س��ازمان هاي مردم نهاد با محتواي 
سياسي و با تغذيه از بودجه بيت المال در اجلاس 
مذكور حض��ور مي يابند كه باي��د حاميان مالي 
اين س��ازمان هاي مردم نهاد مشخص شوند تا به 
اهداف سياسي و پش��ت پرده اهداف آنها دست 

پيدا كنيم. 
اين نماينده مجلس شوراي اسلامي با بيان اينكه 
هزينه يك نفر از افراد براي حضور در نيويورك و 
اجلاس فوق، ۳0 ميليون تومان است كه بايد ديد 
اين همه هزينه از كجا براي س��ازمان هاي مردم 
نهاد تأمين مي ش��ود، مي افزاي��د: دولت و وزارت 
كش��ور نه تنها در بحث محتوا بلكه در خصوص 
بودجه تأمين  شده براي حضور سازمان هاي مردم 
نهاد در اجلاس پكن+۲0 بايد ورود كنند و ارزيابي 

و نظارت داشته باشند. 
طبيب زاده با اشاره به اينكه از سوي معاونت امور 
زنان و خانواده رياس��ت جمهوري هيچ  نظارتي 
بر عملكرد و گزارش س��ازمان هاي مردم نهاد كه 
قرار است در اجلاس حضور يابند، وجود ندارد و 

مشخص نيست كه اين افراد چه محتوا و گزارشي 
را در راستاي وضعيت زنان كش��ور ارائه خواهند 
كرد، مي افزاي��د: وزارت كش��ور در بحث نظارت 
سازمان هاي مردم نهاد و مطالب آنها در اجلاس و 
كميسيون فرهنگي مجلس در خصوص گزارش 

مسئولان دولتي اعزامي نظارت كند. 
عضو فراكس��يون زنان مجلس ش��وراي اسلامي 
با بي��ان اينكه معاون��ت ام��ور زن��ان و خانواده 
رياست جمهوري با رويكرد اصلاحات و با حمايت 
از رفع تبعيض از زنان كه در كش��ور رأي نياورد، 
قصد دارد در اجلاس حضور يابد، عنوان كرد: بايد 
نظارت صورت گيرد و ريز مطالب ارائه ش��ده در 
آنجا مشخص شود و حتي بروشور هاي ارائه شده 

در آن جا نيز مورد بررسي و ارزيابي قرار گيرد. 
    گروهي بدون تأييد صاحيت امنيتي 

اينكه نمايندگان اين ۱00 سازمان مردم نهاد چه 
كساني هستند و چگونه انتخاب شده اند، يكي از 
پرسش هاي بي پاس��خ در ارتباط با اجلاس پكن 
+۲0 اس��ت. نكته قابل تأمل اينجاست كه ظاهراً 
كش��ور امريكا براي افراد، ويزاي سه ماهه با عدم 
محدوديت تردد در سراسر امريكا را صادر كرده، 
اين در حالي اس��ت كه طي س��ال هاي گذشته 
امريكايي ها بيش��ترين س��خت گيري ها را براي 
هيئت ه��اي ديپلماتيك ايراني داش��ته اند و آنها 
پس از اخذ ويزا تنها ت��ا چند كيلومتر آن طرف تر 
از محل اقامت خود مي توانند بروند آن هم با يك 

ويزاي چندروزه!
 بنا به تأكيد معصومه حاج حس��يني، كارشناس 
امور زنان، تعداد و تركيب گروه سازمان هاي مردم 
نهاد شركت كننده در اين اجلاس جاي تأمل دارد 
زيرا هيچ كدام از آنها از مراجع امنيتي صلاحيت و 
تأييديه لازم را ندارد. وي با اشاره به حضور برخي 
چهره هاي مسئله دار در بين اعضاي سازمان هاي 
مردم نهاد مي گويد: اين نگران��ي وجود دارد كه 
اعضاي سازمان هاي مردم نهاد مسائل غيرواقعي 
در خصوص زنان كشور را آنجا از تريبون جهاني 

ارائه دهند. 
    بيان واقعيت ها يا سياه نمايي 

ش��هيندخت مولاوردي، معاون زن��ان و خانواده 
رئيس جمهور درباره اجلاس پكن+۲0 و محتواي 
گزارش تهيه شده براي ارائه به اجلاس مي گويد: 
ما تعهدي نسبت به س��ازمان ملل متحد داريم و 
معتقد هستيم بايد در كنار دستاوردها به چالش ها 
و موانع موجود نيز بپردازيم چراكه بايد گزارش ها 
در قالب خاصي ارائه ش��ود ام��ا گمانه زني هايي 
كه هم اكنون در مورد گزارش كش��ورمان مطرح 
مي شود مانند ارائه گزارش با رويكرد فمينيستي 
صحيح نيست چراكه اين گزارش با نظارت وزارت 

امور خارجه تهيه و ارسال شده است. 
مع��اون رئيس جمه��ور در امور زن��ان و خانواده 
مي افزاي��د: همچني��ن كتابچ��ه دس��تاوردها و 
توانمندي هاي زن ايراني ب��راي ارائه در اجلاس 
پكن+۲0 در حال تهيه و تدوين است تا در زمان 
برگزاري اجلاس بتوانيم آن را به شركت كنندگان 

ارائه دهيم. 
رئيس دانشگاه حضرت زينب)س( با بيان اينكه 
طبق قانون بايد تمام گزارش هايي كه از هر مرجع 
رسمي به اجلاسيه بين المللي مخابره مي شود در 
دو قسمت مجلس شوراي اسلامي و شوراي عالي 
انقلاب فرهنگي مورد نقد و بررس��ي قرار گيرد، 
تصريح مي كند: چهارش��نبه بعدازظهر گزارش 
مربوط به شوراي عالي انقلاب فرهنگي ارائه شد 
كه اين زمان براي بررسي گزارش ۸0 صفحه اي 

بسيار محدود است. 
نبايد فراموش كرد اجلاس پك��ن +۲0 در حالي 
با حض��ور بي��ش از ۱00 نماينده اي��ران برگزار 
مي ش��ود كه تفاوت اساس��ي ميان نگاه اسلام و 
غرب در ارتباط با زنان از جمله نگاه غرب به برابري 
جنسيتي در برابر عدالت جنسيتي مطرح شده در 
اسلام وجود دارد. از سوي ديگر در اين كنوانسيون 
به بهائيان اجازه فعاليت فرهنگي داده مي شود تا 
بتوانند كتاب هاي ضاله خود را منتشر كنند و اين 
تفاوت ها و تناقضات ابهام دستاوردهاي احتمالي 

چنين اجلاسي را بيشتر مي كند. 

ه�م  خودش�ان  فمينيس�ت ها 
مي دانن�د ك�ه در حوزه مس�ائل 
زن�ان و خانواده موف�ق نبوده اند، 
چراكه اگر موفقيتي داش�تند، تا 
اي�ن ح�د ايده هاي تجديدش�ده 
و  »پست فمينيس�م«  مانن�د 
امث�ال آن را تولي�د نمي كردن�د

بيژن يانچشمه

نتايج طرح تحول سامت اعام شد 

بيشترينگلايهمردمازبيمارستانهاست

    مديرعامل سازمان پايانه ها و پارك سوارهاي شهر تهران گفت: انتقال 
پايانه غرب از مكان فعلي در حال بررسي كارشناسانه است و سه نقطه براي 

آن جانمايي شده است. 
محمدرضا حاجي بيگي با بيان اينكه س��ه نقطه ب��راي انتقال پايانه غرب 
شناسايي شده اس��ت، گفت: كارشناسان در حال بررس��ي اين سه نقطه 
هس��تند و براي انتخاب نهايي، دسترس��ي اين مكان به خط��وط مترو و 
دسترسي هايي كه بتواند شمال و جنوب پايتخت را سرويس دهي كند، در 

اولويت است. همچنين ابعاد زيست محيطي آن نيز بررسي خواهد شد. 
حاجي  بيگي مناطق ۱۹، ۱۸ و منطقه اي در نزديكي گرمدره  را گزينه هاي 
احتمالي پايانه غرب دانس��ت و گفت: زميني ۳0 هكت��اري در منطقه ۱۸ 
داريم كه امكان انتقال پايانه غرب به اين زمين وجود دارد، اما با اين وجود 

منتظريم تا كارشناسان مكان يابي نهايي را انجام دهند. 
    رئيس كل س��ازمان نظام پزشكي ايران، 
نسبت به اجرا نش��دن تعرفه هاي پزشكي بر 
اس��اس كتاب ارزش گذاري نسبي خدمات 

سلامت انتقاد كرد. 
دكت��ر عليرضا زال��ي با بي��ان اينكه رش��د 
مولفه هاي درون كتاب ارزش گذاري نسبي 
خدمات سلامت براساس تواتري كه گروه هاي 
پزش��كي از آن اس��تفاده مي كنند با هم متفاوت و ناهمگون است، اظهار 
داشت: اين تصور كه بين ۱00 تا ۱۲0 درصد تعرفه هاي پزشكي تغيير كرده 
است، عملًا وجود ندارد. ضمن اينكه در بسته تعريفي تعرفه اي بين ۳۸ تا 

۴0 درصد به كتاب ارزش گذاري نسبي خدمات تعلق داشت. 
وي افزود: به دليل هم��كاري نكردن بيمه هاي تكميل��ي عملًا هنوز هيچ 
دريافتي بر اس��اس كتاب در بخش خصوصي اتفاق نيفت��اده در حالي كه 
بخش زي��ادي از بيماران با بيم��ه تكميلي به بيمارس��تان هاي خصوصي 

مراجعه مي كنند.
     چهارمين دوره جش��نواره مد و لباس فجر امروز در محل نمايش��گاه 

بين المللي تهران آغاز به كار كرد. 
مراسم افتتاحيه چهارمين جش��نواره بين المللي مد و لباس فجر با حضور 
علي مرادخاني معاون امور هنري وزير فرهنگ و ارشاد اسلامي، نوش آبادي 
معاون امور پارلماني وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامي و حميد قبادي مشاور 
معاونت امور هنري وزارت ارشاد و دبير كارگروه ساماندهي مد و لباس در 

محل نمايشگاه بين المللي تهران برگزار شد. 
در اين مراسم حميد قبادي با بيان اينكه چهارمين جشنواره بين المللي مد 
و لباس فجر با مش��اركت بخش هاي مختلف به ويژه طراحان، هنرمندان، 
صنعتگران حوزه نساجي و توليدكنندگان برپا ش��ده است، گفت: در اين 
جشنواره تلاش شده اس��ت آخرين دس��تاوردهاي حوزه مد و لباس ارائه 
شود و محصولاتي مبتني بر الگوهاي ايراني و اسلامي در اختيار مخاطبان 

قرار گيرد. 

   سلامت

موتورسيكلت  هاي  بي هويت، نظم ترافيك شهري 
را بر هم مي زنند 

80درصدموتورسيكلتها
سندمالكيتوصاحبمشخصيندارند

به گفته يك عضو ش�وراي ش�هر تهران 80 درصد موتورس�يكلت ها 
به  دليل نداش�تن س�ند ش�خصي جريمه نمي ش�وند. اي�ن در حالي 
اس�ت ك�ه پلي�س در بيش�تر م�وارد ب�ا مش�اهده تخلف از س�وي 
راكب�ان اين وس�ايل نقلي�ه واكن�ش قابل قبول�ي نش�ان نمي دهد. 
هر چند كارشناسان معتقدند كه در ميان وسايل نقليه موتوري بيشترين 
آلودگي مربوط به تردد بر اثر س��وخت ناقص موتورسيكلت ها است اما در 
حوزه رعايت قوانين راهنمايي و رانندگي نيز بيشتر موتورسيكلت ها قوانين 
دور مي زنند.   بر اين اس��اس، گويا تكرار تخلفات موتورسيكلت س��واران 
در گوشه وكنار ش��هر به يك عرف عادي تبديل ش��ده و پليس هم با آنان 
برخورد جدي نمي كند و هرازگاهي فقط اقدام به متوقف كردن چندروزه 
موتورسيكلت ها مي كند ولي با توجه به تشديد بار ترافيك در معابر شهري و 
نقش اين وسايل در افزايش تخلفات و تشديد ترافيك تاكنون حركت جدي 

در اين زمينه از سوي دستگاه هاي ذي ربط صورت نگرفته است.
   80درصد موتورسيكلت ها صاحب مشخصي ندارند

 در اين زمينه رئيس كميسيون برنامه و بودجه با اشاره به اينكه نرم افزارهاي 
نظارت تصويري موتورسيكلت ها در ش��هر تهران آماده شده، بيان كرد: به 
دليل اينكه هنوز ۸0 درصد موتورسيكلت ها سند شخصي ندارند و پلاك ها 
به نام اشخاص نيست، نمي توان براي آنها برگ جريمه صادر كرد و براي اين 
امر به همكاري پليس راهنمايي و رانندگي نياز است.  عليرضا دبير با اشاره 
به اينكه كاهش آلودگي هواي شهر تهران يك مطالبه عمومي است، يادآور 
شد: بر اساس مصوبه شوراي عالي ترافيك، تردد موتورسيكلت هاي بنزيني 
از س��ال ۹۴ در بخش هايي از منطقه ۱۲ ممنوع خواهد بود اما اجراي اين 

قانون نيز به همكاري پليس راهنمايي و رانندگي نياز دارد. 
   ترافيك و منابع موتوري عامل 60 درصد اصلي آلودگي هوا 

رئيس كميسيون برنامه و بودجه شورا در خصوص ميزان وضعيت آلودگي 
هواي شهر تهران گفت: شهر تهران س��الانه ۸00 هزار تن آلودگي توليد 
مي كند كه ۸۲ درصد آن به دليل ترافيك و منابع متحرك آلودگي است.  
به گفته عليرضا دبير اين در حالي است كه بر اساس مصوبه سال ۸۹ هيئت 
وزيران تردد خودروهاي سواري بالاي ۲0 سال، خودروهاي ديزل سنگين 
بالاي ۲0 سال، ميني بوس هاي بالاي ۱۲ سال و تاكسي بالاي هشت سال در 
كلانشهرها غيرقانوني است و در حال حاضر تعداد زيادي از اين خودروهاي 
فرسوده در حال تردد در شهر تهران هستند.  وي افزود: حدود ۳ ميليون 
خودرو در شهر تهران تردد مي كنند كه از اين ميان ۶0 درصد اين آلودگي 
را حدود 500 هزار خودرو كاربراتوري توليد سال هاي 7۳ تا ۸۲ و حدود ۸0 

هزار خودروي بالاي ۲0 سال توليد مي كنند. 
  كاهش ۵0 درصدي حجم آلايندگي ش�هر تهران طي 4 س�ال 

آينده 
 همچنين شهردار تهران در مراسم بهره برداري از دو ايستگاه خط ۳ مترو 
تهران )ايستگاه شهرك شريعتي و ايستگاه تقاطع ميدان وليعصر)عج(  و 
تقاطع خطوط ۳و۶( كه صبح روز گذش��ته با حضور اعضاي شوراي شهر 
تهران برگزار شد، اظهار داشت: خدا را شاكريم كه به ما توفيق داد خدمت 
ديگري به مردم شهر عرضه كنيم. قاليباف در خصوص اقدامات مديريت 
شهري براي كاهش آلودگي هوا افزود: آلودگي هوا چالش بزرگي است كه 
هم اكنون مسئولان در رده هاي مختلف پيگير حل و فصل آن هستند و ما 
در شهرداري تهران نيز توجه ويژه اي به اين موضوع داشته ايم و داريم و بنا 
داريم در چهار سال آينده با همين امكانات و ظرفيت و با كمك شوراي شهر 
تهران حداقل در افق چهار س��ال آينده 50 درصد از حجم آلايندگي شهر 
تهران كاهش يابد و چنانچه دوستان ديگر ما در خارج از محيط شهرداري 
اين اراده را داشته باشند، ما مي توانيم بيش از اين در شهر تهران در كاهش 

آلودگي هوا سهم داشته باشيم.

رئيس سازمان نهضت سوادآموزي عنوان كرد
زنانروستاييدرصدرآماربيسوادان

زن�ان  گف�ت:  س�وادآموزي  نهض�ت  س�ازمان  رئي�س 
و  دارن�د  را  بيس�وادي  درص�د  بالاتري�ن  روس�تايي 
دوس�وم جمعي�ت بيس�وادان را زن�ان تش�كيل مي دهن�د. 
علي باقرزاده در دهمين نشس��ت شوراي مش��اوران امور زنان و خانواده 
دستگاه هاي اجرايي كش��ور اظهار داش��ت: ۴5 درصد رانندگاني كه به 
علت تصادف فوت مي كنند، كم سواد و بيس��واد هستند.  رئيس سازمان 
نهضت سوادآموزي بيان كرد: ارتباط مستقيمي بين سطح سواد والدين 
و پيش��رفت تحصيلي فرزن��دان وج��ود دارد. حدود ۸0درص��د اولياي 
دانش آموزان��ي كه در م��دارس تيزهوش��ان تحصيل مي كنن��د، داراي 
تحصيلات بالاي ديپلم هس��تند.  وي عنوان كرد: وضعيت س��واد از ۱5 
درصد در سال ۳5، به ۸5/۲ درصد رس��يده است. طبق آمار سرشماري 
سال ۹0، زنان روستايي بالاترين درصد بيسوادي را داشته اند به گونه اي 
كه ۲۹/۹ درصد دختران بالاي ۶سال بيسواد بودند، ۳۲ درصد زنان بين 
۳0 تا ۴0 سال نيز بيسواد بودند كه بيشتر اين افراد مادر بوده يا در حال 
تربيت فرزندان خود هستند. دوسوم مجموعه بيسوادان را زنان را تشكيل 
مي دهند، اين ميزان در روستاها و ش��هرها تقريباً مساوي است. رئيس 
سازمان نهضت سوادآموزي، آموزش اولياي بيسواد دانش آموزان را يكي 
از طرح هاي مهم اين سازمان دانس��ت و گفت: اجراي گواهي صلاحيت 
حرفه اي براي آموزش دهندگان و تأسيس مراكز يادگيري محلي از ديگر 
طرح هاي انجام شده است. به دليل مقاومت بي سوادان در طول سال هاي 

اخير با مشقات فراوان براي آموزش آنها مواجه بوديم. 

زهرا چيذري

   گزارش  يك

 نحوه بهره مندي دانشجويان منصرف از تحصيل 
از جريمه ريالي سربازي

استقبال180هزارنفردرطرحجريمهسربازي
ش�ايعه محاكمه قضايي تم�ام مش�مولان داراي بيش از هش�ت 
س�ال غيب در حالي از س�وي جانش�ين اداره منابع انساني ستاد 
كل نيروهاي مسلح تكذيب مي ش�ود كه تاكنون استقبال خوبي 
از ط�رح »جريمه  س�ربازي« انجام ش�ده و بيش از 180 ه�زار نفر 
از مش�مولان غايب داراي هش�ت س�ال غيبت و بيش�تر از آن با 
مراجع�ه به دفاتر پلي�س 10+ درخواس�ت خود را ثب�ت كرده اند. 
سردار موسي كمالي با بيان اينكه كساني كه بيش از هشت سال غيبت 
دارند، مي توانند با پرداخت جريمه از انجام خدمت سربازي معاف شوند، 
گفت: اين افراد هر ش��غلي كه داشته باش��ند تفاوتي ندارد؛ مي توانند 
بازاري باشند، بيكار باشند، ورزشكار باش��ند يا هر فعاليت ديگر. آنچه 
كه مهم است اين است كه تا پايان سال ۹۴، هشت سال از غيبت شان 
گذشته باشد.  جانشين اداره منابع انساني ستاد كل نيروهاي مسلح با 
اشاره به آنچه كه در رسانه ها مطرح شد، اظهار كرد: متأسفانه در برخي 
از خبرها اشتباهاً آمده بود كه تمام مشمولان داراي بيش از هشت سال 
غيبت بايد ابتدا در محاكم قضايي محاكمه و سپس با پرداخت جريمه 
ريالي معاف ش��وند كه تأكيد مي كنم اين موضوع صحت ندارد و تنها 
فوتباليست هاي متخلف پس از رسيدگي به جرم شان در محاكم قضايي 
و در صورت موافقت مرجع قضايي مي توانند مش��مول اين طرح شوند 
چراكه آنان مرتكب جرم شده اند و بايد مجازات شوند.   وي با اشاره به 
وضعيت پرونده فوتباليست هاي متخلف اظهار كرد: اما در خصوص اين 
افراد با توجه به اينكه پرونده شان مفتوح است، ابتدا اين موضوع بايد در 
محاكم قضايي رسيدگي شود و پس از صدور حكم مي توانند مشمول 
اجراي اين طرح شوند وي درباره ابهام ديگري كه پيرامون بهره مندي 
سرباز فراري ها از اجراي اين طرح مطرح ش��ده بود به ايسنا گفت: در 
خصوص سرباز فراري ها يعني كس��اني كه بيش از هشت سال از ترك 
يگان خدمتي  شان گذشته، هنوز تصميم قطعي گرفته نشده، بنابراين 
نمي توان به شكل قطعي اظهارنظر كرد اما قاعده اين است كه كساني 
كه هشت سال و بيشتر از سربازي فاصله گرفته يا غيبت داشته باشند، با 
پرداخت جريمه ريالي معاف شوند. جانشين اداره منابع انساني ستاد كل 
نيروهاي مسلح در خصوص مشمولان انصراف داده از تحصيل و مبناي 
محاسبه مبدأ غيبت شان نيز گفت: اين موضوعات جزو جزئياتي است 
كه دستورالعمل آن در حال تدوين است، اما قاعده و بناي ما اين است 
كه مبدأ آغاز اين افراد از تاريخ انصراف ش��ان از تحصيل محاسبه شود. 

بنابراين پيشنهاد مي كنم اين دسته از مشمولان نيز ثبت نام كنند.

ربيعي خبر داد
تدويننقشهفقركشوردرسال94

نقش�ه  از تدوي�ن  اجتماع�ي  و رف�اه  كار  تع�اون،   وزي�ر 
رف�اه و فق�ر كش�ور ب�ا هم�كاري مرك�ز آم�ار ت�ا نيم�ه 
داد. خب�ر  نابرابري ه�ا  كاه�ش  ب�راي   94 س�ال  دوم 

علي ربيعي پس از جلسه روز گذشته شوراي عالي رفاه در خصوص مصوبات 
اين جلسه كه به رياست معاون اول رئيس جمهور تشكيل شد، افزود: براي 
اينكه سياستگذاري رفاه منسجم باش��د نيازمند نقشه رفاه و فقر كشور با 
همكاري مركز آمار بوديم كه قرار ش��د تا نيمه دوم س��ال ۹۴ بتوانيم اين 
نقش��ه را براي كاهش نابرابري ها تدوين كنيم و برنام��ه ريزي هاي آن را 
انجام دهيم چراكه يكي از مشكلات اساسي موجود تاكنون نداشتن نقشه 
و بانك منسجم براي سياستگذاري ها بوده اس��ت.  وزير تعاون، كار و رفاه 
اجتماعي با اشاره به اينكه متأسفانه يكي از مشكلات در سياستگذاري ها و 
برنامه ريزي هاي رفاهي فقدان آمار اطلاعات لازم است، تصريح كرد: تكاليف 
قانوني متعددي براي تش��كيل بانك هاي اطلاعاتي و شناسايي خانوارها 
صورت گرفته بود كه هزينه هاي زيادي در دستگاه هاي مختلف اجرايي براي 
جمع آوري اطلاعات آن انجام شده بود. بنابراين قرار شد بانك ها به صورت 
متمركز براي امر سياس��تگذاري رفاهي يا اجتماعي با آيين نامه تشكيل 
پايگاه اطلاعات فعاليت كنند و از اين طريق مي توانيم براي برنامه ريزي ها 
و سياست هاي رفاهي مثل يارانه و مسكن و شناسايي كودكان بازمانده از 
تحصيل، بيمه و مسئوليت دستگاه هاي حمايتي بهره بگيريم.  وي افزود: اين 
شوراي راهبردي داراي كميته هاي مختلف با حضور دستگاه هاي مختلف 
دولتي است كه زير ساخت هاي آن در وزارت مخابرات وجود دارد و وزارت 

مخابرات مسئوليت ايجاد زيرساخت هاي فني آن را بر عهده دارد. 


